
INFORMACJA Z ZEBRANIA KU NSZZ „S” w dn. 23.XI.2015 r

Na zebraniu obecnych było 14 członków KU, 3 osoby usprawiedliwiły swą nieobecność.
Zebranie prowadził Przewodniczący Związku, kol. Stanisław Biniak.

UCHWAŁA NR 13 – dot. dofinansowania spotkania wigilijnego Koła Emerytów
1. Przypomniano sprawę godła i logo UMK – mimo licznych protestów wygląd logo nie został jednoznacznie

rozstrzygnięty, ale pomimo to wszędzie rzuca się w oczy nowy znak graficzny.
2. Ostatni etap podwyżek. Na niektórych Wydziałach podwyżki potraktowano uznaniowo. Kol. Przewodniczący

przypomniał, że podział środków na podwyżki powinien być dokonany w porozumieniu z przedstawicielem
„S” na Wydziale.

3. Nagrody JM Rektora. Przedyskutowano wynik tegorocznego podziału nagród i wyróżnień Rektora dla
nauczycieli akademickich i Kanclerza dla pozostałych pracowników. Duża liczba wniosków o nagrody
spowodowała, że zgodnie z Regulaminem, większość otrzymała wyróżnienia, nawet za wyniki porównywalne
z nagrodzonymi w latach poprzednich. Jest to efekt powiązania kategorii nagrody (wyróżnienia) z wysokością
kwoty pieniężnej przypadającej na nagrodzonego (lub zespół). W efekcie ranga nagrody zależy nie od wartości
osiągnięć ale od wysokości środków funduszu nagród i ilości zgłoszonych wniosków w danym roku.
Postanowiono zwrócić się do władz uczelni o zmiany w regulaminie idące w kierunku  powiązania kategorii
nagrody z rzeczywistymi, porównywalnymi w dłuższym okresie czasu osiągnięciami pracownika (zespołu).

4. Sprawy socjalne.
W dn. 19.XI.15 r odbyło się spotkanie Władz Uczelni: JM Rektora A. Tretyna, Prorektorów prof. A. Sokali,
prof. D. Dziawgo , Kanclerz UMK Justyny Morzy oraz z-cy Kierownika Dz. Socjalnego mgr A. Kajacz z
przedstawicielami związków zawodowych – prof. St. Biniak, dr. B. Żurawski, mgr T. Ziemba-Graczyk, mgr
I. Wiśniewska. Tematem spotkania była działalność socjalna, a w szczególności projekt zmian w Regulaminie
Działalności Socjalnej.
Spotkanie z Władzami poprzedzone było rozmowami międzyzwiązkowymi w celu przyjęcia jednolitego
stanowiska. Stanowisko takie zostało przedstawione Władzom (załącznik). Część naszych propozycji zmian w
regulaminie nie została przyjęta – przekonano nas do rezygnacji z tych propozycji. Najostrzejsza dyskusja
toczyła się w/s udzielania pożyczek oraz dofinansowywania wycieczek. Postulatem ZNP było ograniczenie
udzielania „dużych” pożyczek osobom starszym, proponowano wprowadzenie granicy wieku. Ostatecznie
przyjęto zapis, że pożyczka może być udzielona wyłącznie za zgodą poręczycieli o jej solidarnej spłacie w
przypadku śmierci pożyczkobiorcy.
Jeśli chodzi o dofinansowywanie wycieczek wprowadzono kwotę bazową w wysokości 1800 zł (tak jak przy
wczasach pod gruszą i wczasach oraz koloniach u innego organizatora). Zapis taki w praktyce zlikwidowałby
formę działalności socjalnej w postaci wycieczek zagranicznych. Przewodniczący „Solidarności”
zaproponował więc zapis:
„ Kanclerz na wniosek związku zawodowego może zwiększyć kwotę bazową (maksymalnie o 100 %) dla
wskazanych wycieczek zagranicznych w ramach nieprzekraczalnego limitu środków przewidzianych
w rocznym planie podziału funduszu na tę formę wypoczynku.”
Bardzo trudno było uzyskać na to zgodę Władz, ale ostatecznie wyrażono zgodę. Nie będzie to miało
odzwierciedlenia w regulaminie, ale będzie obowiązywało, na zasadzie ustnej umowy, tytułem próby w 2016
roku.
Poza tym uzgodniono następujące zmiany:

• Zmienił się termin wypłacania dofinansowania do wczasów pod gruszą – obecnie 4 razy do roku (a nie
każdego miesiąca).

• Zmieniła się tabela udzielania pożyczek, okres spłaty i oprocentowanie.
• Otrzymaliśmy zapewnienie Pani Kanclerz, że co roku będziemy otrzymywać (tak jak w przeszłości)

sprawozdanie z działalności naszych ośrodków wypoczynkowych i plany finansowe na kolejny rok.
• W kilku miejscach regulaminu dodano zapis mówiący o konieczności uzgodnienia ze związkami

zawodowymi, co stanowi potwierdzenie ustawowych uprawnień związków zawodowych.
Od jakiegoś czasu zanikła też forma działalności – rozprowadzanie voucherów do kina. Wywołało to bardzo
ożywioną dyskusję wśród członków KU, którzy twierdzili, że jest to b. popularna forma i jej likwidacja jest
krzywdząca dla tych, którzy nie korzystają z innych form. Powołano zespół, który ma zająć się analizą
działalności socjalnej: J. Caputa, L. Fastowicz, R. Gawlik, S. Hinc, J. Romański.

5. Kol. St. Biniak zdał relację z posiedzenia Senatu. Jednym z punktów porządku obrad był wniosek o cofnięcie
mianowania jednemu z nauczycieli akademickich, zatrudnionemu w SPNJO. Po wystąpieniu kol.
Przewodniczącego „S” w tej sprawie, senatorowie zagłosowali w taki sposób, że wniosek został odrzucony.

6. Relacja kol. Ludmiły Fastowicz z posiedzenia Zarządu Regionu „S”, na którym obecnych było 4 posłów nowej
kadencji (m.in. K. Czabański).

7. Termin kolejnego zebrania KU – 14.XII.15 r, godz. 16.30


